
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 21. november 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 101
Hvad er ministerens holdning til, at en kommune beslutter at opgive BPA-ordningen til 
en borger med handicap, som er overgået til folkepension, hvorved borgerens behov 
for respiratorhjælp, som hidtil har været delt mellem kommune og region med 1/3 til 
kommunen og 2/3 til regionen, nu entydigt overgår til regionen 24/7, mens kommunen 
samtidig skal afholde omkostninger til ældrepleje og ledsagerordning? Mener ministeren, 
at den nye løsning er samfundsøkonomisk fornuftig? Og hvad er ministerens holdning 
til, at den kommunale afgørelse har afsmittende virkning på regionens omkostninger til 
nødvendig pleje og hjælp til håndtering af respirator?
Der henvises til artiklen "Kommunen vil stoppe den døgnhjælp, Karsten Jühne har haft i 
40 år: »Jeg tror ikke, at nogen kan forestille sig den angst, jeg har«" bragt i Politiken 16. 
november 2023.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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